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Under henvisning til Folketingets Socialudvalgs brev af 16. april 2009

følger hermed indenrigs- og socialministerens endelige svar på 

spørgsmål nr. 295 (SOU Alm. del), stillet efter ønske fra Dennis Flydt-

kjær (DF).

Spørgsmål nr. 295:

”Vil ministeren oplyse, om plejeboliggarantien, som aftalt i forbindelse med 

udmøntningen af satspuljen for 2006, virker efter hensigten, og om de ældre 

tilbydes en plejebolig eller en plejehjemsplads senest 2 måneder efter, at de 

er visiteret og optaget på en venteliste, samt om nogle kommuner har pro-

blemer med at leve op til plejeboliggarantien?”

Svar:

Indenrigs- og Socialministeriet er ikke i besiddelse af de nævnte oplysninger

på nuværende tidspunkt. 

Plejeboliggarantien trådte i kraft den 1. januar 2009. Det er således endnu 

for tidligt at sige, om garantien virker efter hensigten.

Kommunerne indberetter én gang om året den gennemsnitlige ventetid på 

en plejebolig eller en plads på et plejehjem. Danmarks Statistik vil i 2010 på 

baggrund af indberetningerne fra kommunerne offentliggøre en oversigt over 

de gennemsnitlige ventetider til anvisning af plejeboliger og plejehjemsplad-

ser fordelt på kommuner i 2009.

Jeg forventer dog, at kommunerne overholder plejeboliggarantien, som er 

vedtaget ved lov, og jeg er ikke siden ikrafttrædelsen blevet gjort bekendt 

med, at dette ikke skulle være tilfældet. Hvis der skulle vise sig at være pro-

blemer med overholdelsen af plejeboliggarantien i konkrete kommuner, vil 

der være mulighed for at indhente en detaljeret opgørelse over ventetiderne 

i disse.
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